



PRESS RELEASE

December 19, 2011

Training Course on Development of Business and Technology Incubator for Palestinians co-implemented by the Government of the Republic of Indonesia and JICA

1. Today on December 19, JICA opened a four-day training course on Development of Business and Technology Incubator for Palestinians in Amman, Jordan, cohosting with the Government of the Republic of Indonesia.
2. This training course is conducted to follow up the findings of the Project Formulation Mission from the Palestinian Authority to Indonesia in July 2011, which identified three priority areas, i.e., Agriculture, Health and SME (Small and Medium Enterprises), under this triangular cooperation among the Palestinian Authorities, the Republic of Indonesia and Japan.
3. 12 lecturers and delegation members from Indonesia give lectures on how to manage business incubator in this 4 day training course. 17 Palestinians from the Ministry of National Economy, Palestinian Industrial Estates and Free Zone Authority, Federation of Palestinian Chambers of Commerce, non-governmental organizations for incubation or women, and university, learn know-how and experience of Indonesians on business incubation, technology innovation in agribusiness, etc.
4. Mr. Hideaki Yamamoto, Deputy Representative of Japan to the Palestinian Authority stated in his opening speech that this training is one of the first examples of translating into practice of the Japanese initiative to work together with East Asian countries such as Indonesia to contribute to Palestinian state-building efforts. Stressing the importance of the private sector roles for the sustainable economic development in Palestine, he called for Indonesia to participate in Japanese and Palestinian efforts to establish Jericho Agro-industrial Park (JAIP).

END

بيان صحفي

19.12.2011

دورة تدريبية حول تطوير حاضنة للأعمال والتكنولوجيا للفلسطينيين تم تنفيذها بالمشاركة بين حكومة جمهورية اندونيسيا وجاكا (JICA)

1. اليوم، 19 كانون الاول، افتتحت جاكا دورة تدريبية مدتها أربعة أيام لتطوير حاضنة للأعمال و التكنولوجيا للفلسطينيين في عمان-الأردن بالمشاركة مع حكومة جمهورية اندونيسيا.
 2. تنفذ هذه الدورة التدريبية كأحد النتائج للتفاهات التي توصلت إليها بعثة صياغة المشاريع من قبل السلطة الفلسطينية في اندونيسيا في يوليو عام 2011 ، والذي أعطى الأولوية لثلاثة قطاعات وهي الزراعة والصحة والمؤسسات الصغيرة والمتوسطة (SME) في إطار تعاون ثلاثي بين السلطات الفلسطينية، وجمهورية اندونيسيا واليابان.
 3. هناك إثنا عشر (12) من المحاضرين وأعضاء الوفد الاندونيسي الذين سيقدمون المحاضرات حول كيفية إدارة حاضنة الأعمال في هذه الدورة التدريبية والتي مدتها 4 ايام. كما يحضر سبعة عشر (17) متدربا فلسطينياً ممثلين كل من وزارة الاقتصاد الوطني ، الهيئة العامة للمدن الصناعية والمناطق الصناعية الحرة (PIEFZA)، اتحاد الغرف التجارية الفلسطينية، المنظمات غير الحكومية في مجال الحاضنات وكذلك منظمات نسائية والجامعات وذلك للتعلم والإستفادة من خبرات الأندونيسيين في مجال حاضنة الاعمال والتطور التكنولوجي في العمل الزراعي، الخ...
 4. السيد هيدياكي ياماموتو، نائب ممثل اليابان لدى السلطة الفلسطينية ذكر في كلمته الافتتاحية ان هذا البرنامج التدريبي هو من أول النماذج التي تترجم على ارض الواقع المبادرة اليابانية للعمل سويا مع دول شرق آسيا مثل اندونيسيا للمساهمة في جهود بناء دولة فلسطينية. مشددا على أهمية دور القطاع الخاص لتحقيق التنمية الاقتصادية المستدامة في فلسطين، ودعا اندونيسيا للمشاركة في الجهود اليابانية الفلسطينية لإقامة المنطقة الصناعية الزراعية في اريحا (JAIP).
- (النهاية)